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 Звук [œ] – лабіалізований голосний переднього ряду. Органи мовлення 

мають положення аналогічне вимові [ε], але губи трохи округлені і 

висунуті вперед. У мовленнєвому потоці не зникає.   

написання позиція приклади 

eu 

 

œu 

перед приголосним, що 

вимовляється, крім [z] 

перед приголосним, що 

вимовляється 

fleur 

 

сœur 

Звук [ə] – лабіалізований голосний переднього ряду.  Артикулюється 

аналогічно попередньому.  У мовленнєвому потоці може зникати.  

Особливо це стосується розмовного мови, напр.: petit [pti]. 

e односкладові слова 

 

відкритий ненаголошений склад 

je, me, se, ce, le, de, 

que, ne 

re-garder, retour 

[œ] – neuf, jeune, la feuille, déjeuner, l’œuf m, seul, meuble m, bœuf m, meubles pl,  

œuvre f,    manœuvre f ; [œ:] – fleuve f,  sœur f, peur f, fleur f, l’heure f, il meurt, beurre 

m,  l’acheteur m, tracteur m, mineur m, chasseur m, directeur m, cœur m, sœur f; [ə] – 

ce, de, me, ne, que, te, le, se, petit, demande m, retour m, regard m, menace f, 

appartement m, appartenir, remettre.  

Звук [ø] – лабіалізований переднього ряду, закритий. Органи мовлення 

мають положення аналогічне вимові [е], але губи сильно округлені, 

напружені і приймають форму щілини. 

написання позиція приклади 

еu 

 

eu 

 

œu 

в кінці слова чи перед кінцевим 

німим приголосним 

перед [z] 

в кінці слова чи перед кінцевим 

німим приголосним 

lieu 

sérieux 

heureuse 

 

vœu 

[ø] – deux, ceux, peu, feu m, bleu, nœud m, vieux, jeudi m, les yeux m, les œufs m, les 

bœufs m, heureux, sérieux; [ø:] – l’acheteuse f, heureuse, sérieuse. 

Звук [у] – самий закритий лабіалізований голосний переднього ряду. 

Органи мовлення мають положення аналогічне вимові [і], але губи сильно 

округлені, напружені і витягнуті вперед.  

написання позиція приклади 

u 

 

 

û 

крім перед n та m, якщо після 

останніх немає голосного або їх 

подвоєння 

завжди 

minute 

sûr 

[y] – rue f, plus, tu, l’usine f, durer, du, sud m, tulipe f, musée m, durer, curé m, cubiste 

m, gustatif, caduc, public, circulaire m, habitude f, tulipe f,  tumulte m, tube m,  cube 

m, cuvette f, guppy m; [y:] – mur m, pur, futur f, sur, culture f, cure f, 



Звук [ɔ] – відкритий голосний, заднього ряду. При вимові [ɔ]  кінчик язика 

трохи відсунутий від нижніх , кінчик язика опущений на альвеоли нижніх 

зубів, спинка язика лежить плоско. Губна артикуляція схожа на [œ]. Губи 

трохи округлені і трохи витягнуті вперед. 

написання позиція приклади 

 o 

 

au 

перед будь-яким приголосним, що 

вимовляється, крім [z] 

перед [r] 

monopole 

aurore 

[ɔ] – porte f, note f, téléphone m, l’homme m, sonner, donner, pomme f, bosse f, col m, 

il donne, joli, sotte, botte f, folle, flotte f, l’os m, bonne, il sonne; [ɔ:] – nord m, l’horloge 

f. 

Звук [o] – лабіалізований переднього ряду, закритий. Кінчик язика трохи 

відсунутий від нижніх зубів більше Губи округлені, витягнуті вперед і 

сильно напружені. 

написання позиція приклади 

o 

o 

 

ô 

au 

 

eau 

перед [z] 

в кінці слова або перед кінцевим 

німим приголосним 

  

завжди перед будь-яким 

приголосним крім [r] 

завжди 

 rose 

métro 

paletot, galop 

rôle 

faute 

 

tableau 

[o] – tableau m, métro m, radio f, beau, chaud, l’eau, stylo f, chapeau m; [o:] – pose f, 

rose f, dose f,  pôle m, baume m, côte f,  jaune, chaude, pauvre.  

Звук [u] – голосний заднього ряду. При вимові [u]  кінчик язика відсунутий 

від нижніх зубів більше, ніж для [о]. Губи округлені, витягнуті вперед і 

сильно напружені. 

написання позиція приклади 

ou 

où 

завжди blouse, bonjour 

où 

 [u] – vous, trouver, touriste m, boulevard m, poule f, bout m, coup m, doux; [u:] –  jour 

m, toujours, douze, rouge. 

 


